
 
Toimenpidepyyntö Hynniläntien parantamiseksi 
 
Tekla 25.04.2023 § 27  
  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Martti Ranta 
 
 Kuortaneen kuntaan on saapunut useampia vetoomuksia, vaatimuksia ja esityksiä 

huonokuntoisen Kuortaneen Hynniläntien (Mikkilä-Palomäki) perusparantamiseksi. 
 
 Kirjeet ovat lähettäneet Keskustan Mäyryn paikallisyhdistys, Etukuurtanelaiset ry, 

alueen yrittäjät, maatalousyrittäjät ja useat yksityishenkilöt. 
  
 Kuortaneen kunnassa sijaitseva Hynniläntie on ollut todella huonokuntoinen jo 

pitemmän aikaa. Tien asfalttipinnoitteessa on todella pahoja reikiä ja tiessä on 
routavaurioiden aiheuttamia heittoja. 

 
 Osassa tien liittymissä betoniset siltarumpuputket ovat näkyvissä ja ne ovat 

koholla. Rumpuputket ovat irronneet toisistaan, jolloin pintasora on on valunut 
rumpuputkiin ja siten tukkineet rumpuputket. 

 
 Tien vaikutuspiirissä on yrityksiä, maatalousyhtymiä, maa- ja metsätaloutta, joille 

hyväkuntoinen tie on erittäin tärkeä. Erityisesti tien vaikutuspiirissä olevalle 
kuljetusliikeelle sekä useille isoille maatiloille huonokuntoinen tie vaikeuttaa ja tuo 
lisäkustannuksia elinkeinoon. Huonokuntoinen tie aiheuttaa raskaan kaluston ja 
työkoneiden renkaille rikkoontumisia. 

 
 Tien varressa on myös kulttuuri- ja matkailunähtävyyksiä. Kesäisin Soile Yli-

Mäyryn taidehallilla on runsaasti vierailijoita, jotka etelästä päin tullessa käyttävät 
Hynniläntietä. Myös Kaatialan louhoksella vierailee runsaaasti mm. sukelluksen 
harrastajia ympäri Suomea. 

 
 On tullut tietoon, että tiestä aiotaan poistaa asfalttipinta ja se jäteittäisiin 

sorapinnalle. Tämä ei ole oikea ratkaisu tien huonokuntoisen pinnan 
korjaamiseksi. Tien linjaus on tehty jo aikoja sitten ja siitä syystä asuintalot ja muut 
rakennukset on rakennettu hyvin lähelle tietä. Sorapinnoitetusta tiestä aiheutuu 
kesäisin runsaasti pölyhaittaa lähellä oleville talouksille. Vaarana on myös kivien 
sinkoilu lähellä oleviin rakennuksiin. 

 
 Tien vaikutuspiirissä on noin 250 asuntoa, tästä johtuen teillä on myös runsaasti 

koulukyyditystä.   
 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Martti Ranta 
 
Päätösehdotus: Tekninen lautakunta; 

 
1) päättää merkitä kirjeet tiedoksi saatetuksi. 
 
2) päättää esittää asian edelleen kunnanhallituksen käsiteltäväksi mahdollisia 
jatkotoimenpiteitä varten. 

 
 
Päätös: Ehdotus hyväksyttiin. 

 
Kunnanhallituksen pj Anne Haapa-aho poistui tämän pykälän käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi Teams linjoilta (Mäyryn kyläyhdistyksen sihteeri). 

 
Lisätietojen antaja Tekninen johtaja Martti Ranta martti.ranta@kuortane.fi 0400 484838 
 
       ----------- 
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Khall 02.05.2023 § 348    
854/10.03.01.01.01/2023    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Teemu Puolijoki  

 
Hynniläntien huono kunto on kunnassa tiedossa ja asiaa on tuotu esille 
äskettäinkin kahdessa eri julkilausumassa. Alkuvuodesta 2023 Väylävirasto on 
pyytänyt lausuntoa väyläverkon investointiohjelmasta. Kunta on antanut 
lausunnon (kh 20.2.2023 § 299), jossa on muun muassa todettu Hynniläntien 
vaativan merkittävää parantamista ja parantamiseen liittyvää suunnittelua. 
Myöhemmin kunta on sisällyttänyt Etelä-Pohjanmaan liitolle toimittamaan 
lausuntoonsa (kh 6.3.2023 § 309) Etelä-Pohjanmaan maakuntakaava 2050:n 
luonnoksesta esityksen siitä, että Hynniläntie merkittäisiin maakuntakaavaan 
merkittävästi parannettavaksi tieyhteydeksi. 
 
Etelä-Pohjanmaan ELY-keskus on toimittanut kuntaan 20.4.2023 sähköpostin, 
jossa todetaan korjausvelan vähentämisen etenkin alemmalla tieverkolla 
edellyttävän, että rahoitus pysyy korkealla tasolla pitkäjänteisesti. Vilkkaasti 
liikennöidyillä valta-  ja kantateillä on sähköpostin mukaan muita teitä tiukemmat 
kuntovaatimukset. Ensisijaisesti päällystetäänkin uudelleen vilkasliikenteisiä teitä, 
joiden päällysteet ovat urautuneet. Muita teitä päällystetään käytettävissä olevan 
rahoituksen puitteissa. Alemmalla tieverkolla huonokuntoisia teitä on niin 
runsaasti, että pääosin ne joudutaan pitämään liikennöitävässä kunnossa 
täsmäpaikkauksilla.  
 
Sähköpostin mukaan vähäliikenteisillä teillä on paljon vanhoja ja huonokuntoisia 
päällysteitä, mutta päällysteiden uusimisväli voi olla jopa kymmeniä vuosia. 
Hynniläntien kuntoluokka on 1-2, eli huono tai erittäin huono maantie. ELY-keskus 
toteaa että maantien 17387 (Hynniläntie) nykyinen kunto on tiedossa. Tarkkaa 
toteutusaikataulua ja toimenpiteitä ei valitettavasti kohteelle pysty määrittämään, 
koska nykyinen rahoitustaso ei mahdollista tätä. Kohde on otettu Etelä-
Pohjanmaan ELY-keskuksen alustavalle toimenpide-ehdotus listalle sekä kohde 
on tällä hetkellä mukana päällysteenkorjausluokka 3 paikkausohjelmassa kaudella 
2023. Nykyinen rahoitus mahdollistaa vuonna 2023 noin 110 kilometrin pituisen 
päällystysohjelman, joka suuntautuu päätieverkolle. 
 
Sähköposti on tulkittavissa vastaukseksi aloitteeseen, joka on tehty tien 
parantamista edellyttäneiden tahojen toimesta. 
  
ELY-keskuksen sähköposti kertoo siitä, että valtion päällystemäärärahat ovat tällä 
hetkellä hyvin vähissä. Kunnan kannalta Hynniläntie on kuitenkin tunnistettu 
yhdeksi kärkikohteeksi parannettavien teiden osalta, mistä kertoo sekin että se on 
viime aikoinakin sisällytetty kunnan eteenpäin antamiin, teiden parantamista 
koskeviin lausuntoihin. Edelleen on siis tärkeää pitää tien parantamistarvetta esillä 
eri yhteyksissä, esimerkiksi vuosittain ELY-keskuksen kanssa järjestettävissä 
kehittämiskeskusteluissa. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Teemu Puolijoki 
 
Päätösehdotus: Kunnanhallitus 

1) merkitsee asian tiedoksi  
2) toteaa, että Hynniläntien parantamistarvetta pidetään myös kunnan toimesta 
edelleen esillä tarkoituksenmukaisissa yhteyksissä.                                                               
3) päättää että kunnanhallituksen päätös lähetetään Ely-keskukselle tiedoksi                                                  

  
   
 
Päätös: Ehdotus hyväksyttiin 
 

Puheenjohtaja Anne Haapa-aho, Keskustan Mäyryn paikallisyhdistyksen 
sihteerinä ja rahastonhoitajana, ilmoitti esteellisyytensä ja poistui kokouksesta 
tämä pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. (Todettiin, että teknisen 
lautakunnan 25.4.2023 § 27 on virheellinen esteellisyysperuste.) 
 



Varapuheenjohtaja Riikka Varila toimi puheenjohtajana tämä pykälän käsittelyn ja 
päätöksenteon ajan. 

 
Lisätietojen antaja Kunnanjohtaja Teemu Puolijoki, teemu.puolijoki@kuortane.fi, 050 406 6645 
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